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  نگــــره
 نماینده سمیرم: ظاهرا مسئولان قصدی 

برای رفع فیلترینگ ندارند!
سردرگمی نمایندگان مجلس: 

فیلتر یا رفع فیلتر 
لطف ا... سیاه کلی: جلسه  طرح صیانت 

برگزار نشده است
آرمان ملی – یاسمین طالقانی: 15 روز 
پیش بود که یک عضو کمیسیون مشترک 
صیانت از فضای مجازی اعلام کرد جلسات 
گرفته  سر  از  مجلس  در  کمیسیون  این 
می شود. حسین نوش آبادی گفت: »بنده عضو 
کمیسیون مشترک صیانت از فضای مجازی 
هستیم و هدف این کمیسیون رشد و ارتقای 
پیام رسان های داخلی است که هم اکنون بعضی 
از نشانه های پیشرفت آن مشاهده می شود و 
جلسات تکمیلی آن ادامه پیدا خواهد کرد.« 
اما در گذشته بحث بر سراین بود که کمیته 
صیانت با هدف توقف فعالیت پیام رسان های 
خارجی فعالیت کند و حالا که این پیام رسانها 
فیلترشده بحث تقویت پیام رسان های داخلی 
مطرح است. از سوی دیگر دو ماه از فیلترینگ 
دو اپلیکیشن اینستاگرام و واتساپ می گذرد و 
وضعیت ۹ میلیون کسب وکار مجازی در این 
دو پلتفرم با مخاطره روبروست و مسئولان به 
جای ارائه راه حل مناسب برای کاهش ضررهای 
مالی این کسب وکارها درحال اظهارنظرهای 
مختلف هستند و چندی پیش معاون وزیر 
ارتباطات آب پاکی را بر دستان فعالان این دو 
پلتفرم ریخت و  گفت که خودتان باید به فکر 
می بودید و از ابتدا از ابزاری نظیر اینستاگرام 
استفاده نمی کردید. حالا عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس می گوید: »ما نمایندگان 
مجلس اطلاع دقیقی از اینکه چه زمانی 
فیلترینگ اینترنت رفع می شود نداریم، زیرا 
شورای عالی فضای مجازی و سایر نهادهای 
مربوطه، تصمیم گیرنده هستند، ولی ظاهرا 
قصدی برای رفع فیلترینگ ندارند.« اصغر 
سلیمی با بیان اینکه زیرساخت های لازم را 
برای ایجاد پلتفرم های فضای مجازی نداشتیم 
افزود: مردم مجبور هستند که از پلتفرم های 
خارجی استفاده کنند بنابراین اظهارنظر 
برخی از مسئولان در رابطه با مقصر دانستن 
مردم برای استفاده از اپلیکیشن های خارجی 
بیهوده است. وی گفت: ما نمیتوانیم یکباره 
اینترنت را قطع کنیم و انتظار داشته باشیم 
که همه کسانی که در اپلیکیشن های خارجی 
فعالیت دارند به سمت پلتفرم های داخلی 
سرازیر شوند باید مهلت شش ماهه یا یک ساله 
این امکان را هم برای فعالین فضای مجازی 
و هم شرکت های داخلی برای آماده سازی 
زیرساخت ها در نظر گرفته شود. سلیمی 
کسب وکارهای  تعطیلی  کرد:  خاطرنشان 
ضربه  اینترنت  قطعی  با  تصمیم  مجازی 
سنگینی بر این قشر وارد کرده است، قبول 
داریم که یک سری مسائل سبب شد تا تصمیم 
به محدودیت های اینترنتی و فیلترینگ گرفته 
شود ولی میتوان از تکنولوژی های نوین که در 
جهان از آن استفاده میکنند بهره مند شویم 
و این درست نیست که ۹ میلیون کسب وکار 
با بلاتکلیفی روبرو باشند و تعطیل شوند. وی 
افزود:  به محض اینکه موارد اخیر رفع شد 
باید واتساپ و اینستاگرام رفع فیلتر شود و با 
مذاکره با مدیران این اپلیکیشن ها، آنها را برای 
ایجاد نمایندگی در ایران تشویق و یا در رابطه با 
برخی مسائل امنیتی با آنها اتمام حجت کنند. 
وی تاکید کرد: نبود زیرساخت بزرگترین 
مساله موجود است. برای ایجاد و تشویق مردم 
جهت استفاده برنامه های داخلی، پلتفرم های 
داخلی مثل سروش، بله و ایتا هزینه های زیادی 
دریافت کردند ولی نتوانستند زیرساخت ها 
را آماده کنند. سلیمی با بیان اینکه تعطیلی 
یکباره کسب وکارهای مجازی کار درستی 
نیست و موافق این اتفاق نیستیم افزود: شاید 
این یک تلنگری برای فعالین شد تا تمام هزینه 
و انرژی شان را صرفا در یک پلتفرم خارجی 
صرف نکنند و جایگزین داخلی هم حتما 

داشته باشند.
 زمان رفع فیلتر پیام رسان های خارجی 
یک نماینده مجلس دیگر هم می گوید تا 
زمانی که نهادهای امنیتی احساس کنند که 
امنیت کشور مشکل دارد، به وزارت ارتباطات 
می گویند فیلترینگ همچنان ادامه داشته 
باشد. او درمورد کمیسیون طرح صیانت می 
گوید جلسه ای از باب اینکه قوانین بررسی 
شود، تشکیل نشده بلکه جلسات معمول برای 
هماهنگی و اینکه چه کنیم مطرح شده است 
ولی جلسه ای در خصوص طرح صیانت یا طرح 
قانون فضای مجازی تاکنون برگزار نشده است. 
، لطف ا...سیاه کلی در گفت و گو با »انتخاب« 
در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه با گذشت دو 
ماه از فیلترینگ شبکه های اجتماعی، دولت 
چه تصمیمی در این خصوص دارد، گفت: 
»تصمیم گیرنده در این مورد وزیر ارتباطات 
نیست. این امور را نهادهای امنیتی تصمیم 
می گیرند بنابراین تا زمانی که نهادهای امنیتی 
احساس کنند که امنیت کشور مشکل دارد، به 
وزارت ارتباطات می گویند فیلترینگ همچنان 
ادامه داشته باشد.« عضو کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس افزود: »در تمام دنیا همینطور 
است؛ وقتی بحران کنار گذاشته شود معمولا 
به شرایط عادی برمی گردند. ایران هم به نظرم 
به همین شکل است چون شرایط ناامنی وجود 
دارد و از این دو پلتفرم استفاده های ضد امنیتی 
می شد، فیلتر هستند. امیدواریم کشور هرچه 
سریع تر به شرایط عادی بازگردد و مردم هم 

زندگی عادی خود را از سر گیرند.« 

 آرمان ملی –مطهره شفیعی: عملکرد صداوسیما در مواجهه 
با اعتراضات اخیر چگونه بوده و هست؟ برگزاری مناظره ها که یک 
سوی آن اصلاح طلبانی بودند که تا پیش از این ورودشان به جام 
جم ممنوع بود از عملکردهای مثبت صداوسیما بود اما به ناگاه 
متوقف شد و باز هم انتقادات به این رسانه شروع شد. رسانه ای 
که نام ملی دارد اما برخی عملکردهایش سبب انتقاداتی می شود. 
نکته قابل تامل دامن زدن برخی نیروهای صداوسیما به ادعای 
پخش گزارشهای نادرست از این رسانه است مانند آمنه ذبیح پور 
گزارشگر 20 و 30 که چند روز پیش این توئیت را منتشر کرد:» ۷ 
صبح از بازار بومهن فیلم گرفتیم به نام اعتصاب بازاریان کامیاران 
دادیم بی بی سی و اینترنشال ، اونا هم ذوق کردن پخش کردن 
بدون راستی آزمایی.« از سوی دیگر این سوال پرسیده شد که چرا 
ارتباط و ارسال فیلم به شبکه هایی بی بی سی و ایران اینترنشنال 
برای ذبیح پور مجاز است؟ پس از انتشار این توئیت ذبیح پور 
بود که محمد مهاجری فعال سیاسی اصولگرا نوشت:» پیشنهاد 
می نماید بدون فوق وقت، مشارالیها را به پاس اینکه در نهایت 

بلاغت، صراحت، سلاست و صداقت این اقدام مشعشع خود را بیان 
کرده و شواهد و سوابقش نشان می دهد کاربلد! است به پستی 
رفیع در سازمان صداوسیما ـ دست کم در حد رئیس شبکه خبر 
ـ منصوب فرمایید تا ذره ای از خدماتش )به خصوص فقره اخیر( 
جبران شود و ضمنا صداوسیما از وضعیت خفته و کسالت بار فعلی 
به رسانه ای اکتیو و معتبر تبدیل شود!ضمناً نگران جای خالی 
نامبرده در اخبار 20:30 نباشید از این  جور افراد حرفه ای صادق 
و سالم باز هم داریم #مااصولگراها« همین رویکردها و اقدامات 
سبب شده تا اعتماد به صداوسیما کاهش داشته باشد اما برخی 
اصولگرایان کماکان تاکید دارند که برای یافتن حقیقت باید به 
اخبار و برنامه های صداوسیما رجوع کرد مانند عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس که معتقد است:» مردم اگر به دنبال حقایق 
پیرامون خود هستند باید به رسانه های داخلی و به ویژه صدا 
و سیما اعتماد کنند و خبر را از آن طرف آبی ها نگیرند. درست 
است که آن رسانه ها به زبان ما صحبت میکنند و ادعای دوستی 
با ما دارند ولی دوست ما نیستند هرچند که شناسنامه ایرانی هم 

داشته باشند« مجتبی محفوظی افزود:» هر آنقدر که از صدق 
اخبار رسانه های داخلی مطمئن هستم از کذب اخبار رسانه های 
معاند و آن طرف آبی هم مطمئن هستم و بیش از 50 درصد اخبار 
شبکه های معاند کذب است، برخی از فیلم هایی که از اغتشاشات 
در این روزها پخش میکنند برای سالهای گذشته و حتی برای 
دیگر کشورهاست و واقعیت ندارد و فقط قصد دارند مردم را 
هیجان زده و مشوش کنند.« از سوی دیگر نباید از برنامه هایی 
عبور کرد که به دانشجویان معترض اتهام زده می شود مانند 
فواد ایزدی؛ کارشناس برنامه جهان آرا که در شبکه افق گفت: 
»دانشجو ها برای اینکه ترسشان در اعتراضات بریزد، مشروب 

می خوردند.«
  قبول دارم

 رئیس سازمان صدا و سیما گفت: بعضی انتقاداتی که از رسانه 
ملی می شود را انتقادهای به حق و درستی می دانیم که ما هم به آن 
معتقدیم و درصدد آن هستیم که جبران کنیم. رسانه ملی بهرحال 
رسانه ملی است و باید بتواند دیدگاه های مختلف و گرایش های 
مختلف و نگرش های مختلف را در معرض قضاوت افکار عمومی 
قرار دهد. پیمان جبلی در رابطه با انتقادات به صدا و سیما گفت: 
هجمه هایی که به رسانه ملی می شود دور از انتظار نیست، وقتی 
که رسانه ملی برای مقابله با دروغ پردازی و شبهه افکنی و گمراه 
سازی افکار عمومی که رسانه های معاند مسبب آن است، فعالانه 
وارد میدان شود، طبیعی است که مورد هجمه قرار گیرد.  رئیس 
سازمان صدا و سیما تصریح کرد: ما در همین اتفاقات در هفته های 
اخیر با یک نوع پدیده پنهان شدن واقعیت نزد قشر مشخصی از 
جامعه که جوان و نوجوان هستند، روبرو بودیم. متاسفانه واقعیت 
ها در گذشته خوب تبیین نشده است و البته اکنون هم به خوبی 
تبیین نمی شود و منجر به بروز شبهاتی می شود که ریشه در 
اعتقادات و باورها و رفتار بخشی از جامعه پیدا می کند. در اینجا 
نقش ما سنگین است، باید بتوانیم میراث گذشته را اصلاح کنیم و 
هم فرآیند جدیدی را اصلاح کنیم که جامعه خود را در رسانه ملی 
ببیند. جبلی گفت: ما این تلاش را انجام می دهیم که هوشمندانه 
و هدفمند با رعایت اصول اخلاقی و حرفه ای این نقش را پررنگ تر 
کنیم آن هم با مصادیق مختلفی که در این چند هفته مخاطبین 
شاهد بودند. در برنامه هایی که در قالب گفت و گو محور چالشی و 
برنامه های طنز سیاسی و مستند پخش شد سعی کردیم، واقعیت 
ها را خوب تبیین کنیم. امیدواریم که فرآیند را با دقت نظر بیشتر و 

رعایت اصول حرفه ای دقیق تر ادامه بدهیم.

»آرمان ملی« تغییرات احتمالی پیرامون وزارت راه و شهر سازی را بررسی می کند

رستم رفتنی شد؟
    حسینی: تغییر در وزارت راه و شهرسازی جدی است

  آرمان ملی حمید شجاعی: قریب به 16 ماه از روی 
کارآمدن دولت سیزدهم به ریاست سید ابراهیم رئیسی 
می گذرد و در این مدت انتقادات بسیاری به عملکرد برخی 
دولتمردان در حوزه های مختلف به ویژه در حوزه اقتصادی 
و معیشتی وارد شده است و بسیاری از کارشناسان امر، 
سیاسیون و حتی نمایندگان مجلس به  لزوم  تغییرات در 
دولت تاکید داشته اند. تغییراتی که بتواند راندمان کاری  و 
عملکردی دولت را بالاببرد تا حداقل بتوانند وعده های داده 
شده در حوزه های مختلف را تحقق بخشند. این در حالی است 
که بعضا در مقاطع مختلف سخنگوی دولت از عدم تغییرات 
در دولت سخن گفته  و بر ادامه حرکت با همین افراد حاضر در 
دولت تاکید کرده است. با این حال روند حرکتی و عملکردی 
برخی وزرا و تاثیرات این عملکردها در جامعه نشان دهنده 
آن است که دولت ناگزیر از تغییرات است و اگر در برخی 
حوزه ها تغییراتی ایجاد نکند قدر مسلم چندان رو به جلو 
حرکت نخواهد کرد؛ و به عبارتی این صرفا زمان خواهد بود 
که از دست می رود و در برخی حوزه ها اتفاق خاصی نمی افتد. 
نگاهی به رویکرد مجلس انقلابی که از ابتدا قرار بود حامی و 
پشتیبان دولت باشد نیز نشان می دهد که آنها نیز چندان 
دل خوشی از عملکرد برخی وزرا ندارند و در مواجهه  با برخی 
وزرا تذکر ، برخی سوال و برخی دیگر نیز  از در استیضاح 
وارد می شوند. نوع رویکرد اتخاذ قالیباف رئیس مجلس در 
خصوص برخی وزرا همچون وزیر صمت، وزیر اقتصاد، وزیر 
نفت و وزیر بهداشت نشان می دهد که مجلس نشینان چه 
رویکردی نسبت به دولت دارند. این در حالی است که اخیرا 
رئیس جمهور از تغییر و اصلاح  صحبت کرده و گفته اصلاح 
به معنای عقب نشینی نیست که برخی این موضع گیری را به 

معنای احتمال تغییرات در دولت دانسته اند.

  وزارت راه و احتمال تغییرات
حواشی پیرامون وزرای دولت همواره وجود داشته ،؛ اما شاید 
یکی از وزرایی که بیشترین حواشی را پیرامون خود احساس 
کرده رستم قاسمی وزیر راه و شهر سازی بوده است که حداقل 
طی یک ماه گذشته در میان وزرای دولت از این حیث رکورد 
دار بوده است. از موضوع بیماری آقای وزیر گرفته تا حواشی 
پیرامون بازداشت مشاور وی، عکس های منتشر شده از وی و 
در آخر هم بحث استعفای وی موجب گردیده که بیشتر مسائل 
در دولت پیرامون رستم قاسمی مطرح شود. این در حالی است 
که تا کنون چند بار بحث استعفای آقای وزیر به میان آمده و هر 
زمان از سوی اطرافیان و وزارت متبوعش تکذیب شده است. اما 
به واقع عملکرد رستم قاسمی در وزارت شهر سازی با انتقادات 
جدی روبرو بوده و از وعده ساخت 4 میلیون مسکنی که رئیس 
جمهور وعده داده بود با توجه به به عملکردها و اظهارات گاه و 
بیگاه قاسمی گویا خبری نیست. چه اینکه برخی نیز کند شدن 
روند اجرای طرح نهضت ملی مسکن، را یکی از علل و عوامل 
انتقادات به وی می دانند. البته همچنان مساله بیماری رستم 
قاسمی و عدم حضور گاه و بیگاه وی در وزارت به علت بیماری 
باعث انتقادات نسبت به عدم تغییر وی شده است. چه اینکه 
چندی پیش اقبال شاکری نماینده تهران و عضو کمیسیون 
عمران مجلس درخصوص طرح چندباره برخی موضوعات 
درباره کسالت و بیماری رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی و 
ضعف جسمی و ناتوانی در اداره وزارتخانه، گفته بود: »به عقیده 
من ریاست محترم جمهوری که مسئولیت این کار را دارند 
باید بررسی کنند که اگر آقای مهندس قاسمی توانایی انجام 
کار را ندارند، تصمیم دیگری گرفته شود.« این در حالی است 
که شنیده ها حاکی از آن است که رستم قاسمی از وزارت راه و 
شهرسازی می رود و به احتمال زیاد مهرداد بذرپاش به جای او 

به مجلس معرفی خواهد شد. هر چند که نمی توان بذرپاش را 
گزینه نهایی دانست و گزینه های دیگری نیز در این میان مطرح 
شده اند. اما نا م او محتمل تر از بقیه است. آنچه که بر اساس 
شنیده ها آمده است در کنار نام بذر پاش نام افرادی مانند علی 
نیکزاد، سعید محمد، مسعود میرکاظمی و سیدمهدی هاشمی 
نیز مطرح شده است. اما باید دید که رویکرد دولت و شخص 
رئیس جمهور در این خصوص چگونه است و به سمت تغییر 
وزیر راه و شهر سازی خواهد رفت؟ اگر هم رای به تغییر رستم 
قاسمی دهد نام چه کسی را به بهارستان نشینان جهت اخذ 

رای اعتماد از سوی مجلس خواهد داد  . 
  تغییرات امری طبیعی است

معاون پارلمانی رئیس جمهور در خصوص صحبت های اخیر 
حجت الاسلام رئیسی درباره احتمال برخی تغییرات در دولت 
و اینکه »اصلاح به معنی عقب نشینی نیست«، اظهار داشت: 
این یک امر طبیعی است در همه دولت ها و اینطور نیست که 
اگر مدیری در جایگاه منصوب شد، تا پایان عمر دولت الزاماً 
در آن جایگاه حضور داشته باشد. این دولت هم از این مساله 
مستثنی نیست و در یکسال گذشته هم تغییراتی انجام شده 
است. در آینده هم اگر در جایی لازم باشد تغییر انجام خواهد 
شد. سید محمد حسینی گفت:  این یک امر طبیعی است که 
دولت برای اینکه بتواند اهداف و برنامه های خود را پیش ببرد 
و به مردم ارائه خدمت کند، نیاز به انجام تغییرات داشته باشد، 
مانند یک تیم فوتبال که در میانه یک مسابقه برای تجدید قوا 
اقدام به تعویض می کند. وی در پاسخ به این سوال که »آیا در 
حال حاضر تغییری در دولت نهایی شده است؟«، عنوان کرد: 
بحث درخصوص وزارت راه و شهرسازی جدی است که تغییر 
انجام شود. احتمال زیاد هفته آینده در این حوزه اتفاقاتی 

رقم بخورد.

 احمد مازنی در گفت و گو با »آرمان ملی«:

رئیسی به جذب متخصصان بپردازد
برخی  اسقایی:  احسان   - ملی  آرمان 
اتفاقات و شرایط در کشور رخ می دهد که گویی 
دستگاههای اجرایی کشور اطلاعی از وضعیت 
ندارند. تورم فشارهایی را بر مردم وارد کرده که 
موضوع پنهانی نیست و بارها از سوی کارشناسان 
بر لزوم ارایه تدبیری برای کاستن از بار تورم 
تاکید شده است. برخی معتقدند در شرایطی 
که مردم با چالش های معیشتی زیادی روبرو 
هستند، برخی مسئولان تصور می کنند می توان 
باحرف درمانی مشکلات اقتصادی را حل کردو 
یا اینکه وعده داده شود دولت  برای بهبود شرایط 
اقتصادی در نظر دارد تغییراتی را ایجاد کند. 
تغییری که به نظر می رسد با توجه به عدم تحقق 
شعارها  باید از کابینه و حتی از تیم اقتصادی 
دولت آغاز شود اما تحولی در این زمینه مشاهده 
نمی شود؛ به ادعای برخی کارشناسان دولت تا به 
امروز نتوانسته در دستگاه سیاست خارجه خود 
اقدامی انجام دهد تا امیدی برای رفع تحریم ها و 
مشکلات اقتصادی باشد. در هر صورت  دولت باید 
اقداماتی  در سیاست های اقتصادی و یا تغییراتی 
در سیاست گذاران خود در عرصه های مختلف 
انجام دهد تا به نوعی مردم امیدوار باشند که 
اقدامی در جهت بهبود شرایط آغاز شده است. 
»آرمان ملی« در این ارتباط با   احمد مازنی فعال 

سیاسی اصلاح طلب به گفت و گو پرداخته است.
  حدود 2 سال از عمر دولت سیزدهم 
گذشته است. رئیس دولت وعده های را 
برای بهبود شرایط داده تا چه میزان دولت 

توانسته به موفقیت دست یابد؟
 عاملی که درکامیابی یا فقدان کامیابی هر 
دولتی اثرگذار است، میزان سرمایه اجتماعی و 
حمایت مردم از دولت و برنامه های دولت است. 
هرچند بخش قابل توجهی از مردم به این دولت 
رای دادند و از این دولت حمایت کرده و همچنان 
هم از دولت حمایت می کنند. از آجا که انتخابات 
ریاست جمهوری به گونه ای نبود که مشارکت 
حداکثری در آن باشدآقای رئیسی باید می توانست 
با کسانی که در انتخابات شرکت نکردند و یا به 
ایشان رای ندادند نزدیک شود. به گونه ای که 
آرای آنها را در طول ریاست جمهوری اول خود 
جذب کرده و زمینه همراهی بیشتر مردم را با خود 
فراهم کند. در حالی که مشاهده می کنیم دولت 
محترم نتوانسته به وعده هایی که در زمینه ساخت 
مسکن و ایجاد اشتغال و بهبود معیشت مردم داده؛ 

رسیدگی کند.
بدنه  به  چگونه می توانست  دولت    
اجتماعی خود اضافه کند و حتی افرادی که  
تمایلی به سیاست های دولت نداشته اند را 

با خود همراه کند؟
یکی از راه های ایجاد همراهی می توانست این 
باشد که دولت محترم کابینه قوی و توانمندی 
را تشکیل دهد. کابینه ای که از نظر  سیاسی هم 
سو با رئیس جمهور باشد اما در عین حال از نظر 
علمی و تجربه و از نظر مهارت و دانش از توان لازم 
هم برخورد دار باشد. صرف نظر از اینکه بنده 
به برخی از وزرای محترم دولت به عنوان افراد 
توانمند نظر دارم و معتقدم در کارهای حوزه های 
فعالیت خود از مهارت برخوردارند اما واقعیت آن 
است که ترکیب کابینه ترکیبی نیست که بتواند 
مشکلات را رفع کند و آن انتظار که وجود داشت 
که بتوان بخشی از جامعه را به سمت خود جذب 

کند، وجود ندارد.
  عدم گفتگو یا ارتباط به اقشاری که 
به رئیس جمهور سیزدهم رای ندادند چه 

اثراتی بر ادامه کار دولت دارد؟
 آقای رئیس جمهور قول داد برخی از مشکلات را 
برطرف کند مانند تحریم، برجام و مشکلات مربوط 
به بورس اما نتوانست در این زمینه اقدامی کنند. 
ضمن اینکه وعده ایجاد شرایط بهتر هم دادند.  
امروز قیمت دلار از 35 هزار تومان  عبور کرده 
است و قیمت ها چند برابر شده است. آقای رئیس 
جمهور اعلام کرده بود حتی اگر  تحریم برقرار باشد  
میتوان با استفاده از ظرفیت های داخلی رفاه مردم 
را تامین کرد و قیمت ها را کنترول نمود و تورم را 
کاهش داد اما نه تنها تورم کنترل نشد بلکه گرانی 
افزایش یافت.  اگر آقای رئیسی بنا بر آن داشته 
باشد که به نگاه، نظر و خواست مردم توجه کند؛ 
باید از متخصصین دعوت کرده و با استفاده از افراد 
با تجربه مسائل اقتصادی و حتی مسائل فرهنگی 

و اجتماعی را حل می کرد
  فکر می کنید با توجه به شرایط فعلی 
جامعه تغییر در کدام نهاد یا حوزه دولت باید 

صورت بگیرد؟
 من معتقدم که اولویت اول بخش اقتصاد است. 
البته نه لزوما وزیر اقتصاد چرا که به هر حال 
معیشت و نیاز مردم  و مسائل مربوط به اقتصاد در 
اولویت اول است. متاسفانه  نه در وزارت اقتصاد و 
دارایی و نه در وزارت رفاه و نه در وزارت صنعت و 
نه در معاونت اقتصادی رئیس جمهور و هیچکدام 
از اینهایی که به عنوان تیم اقتصادی دولت تعریف 
می شوند . حتی نسبت به دولت آقای احمدی نژاد 
افراد قوی تری نیستند. جمله ای که آقای رئیسی 
در مناظرات انتخاباتی تلویزینی گفته بود اینکه 
لازم نیست رئیس جمهور در بقیه زمینه ها تخصص 
داشته باشد بلکه اگر مدیر خوبی باشد می تواند با 
به خط کردن کارشناسان و متخصصان مسائل 
کشور را حل کند.  اما عملا می بینیم که این محقق 
نشده و به نظر من واولویت نخست همچنان بخش 

اقتصاد است. 

رییس صداوسیما: انتقادها به حق است، جبران می کنیم

 پذیرش اشتباه؛ ترفند یا واقعیت؟
       ارتباط ذبیح پور با بی بی سی مجاز است؟
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  ساخت
  ژنرال قوی 

در 3 سال

    

 چالش ما 
  چالش هسته ای 

یا حجاب و آزادی نیست
  بزرگترین چالش کشور چیست و چرا دشمن همیشه در 
حمله به کشور ناکام می ماند. پاسخ به این سوالات در اظهارات 
مسئولان است. رئیس اداره عقیدتی سیاسی ستاد ارتش 
گفت: چالش ما، چالش هسته ای یا مساله حجاب و آزادی 
نیست؛ دشمن چشم دیدن قدرت و پیشرفت ایران اسلامی را 
ندارد. حجت الاسلام دهدار اظهارداشت: دشمن چشم دیدن 
قدرت و پیشرفت ایران اسلامی را ندارد و 43 سال است 
نسبت به کشور ما تحریم های متعدد اعمال کرده اما هرگز 
نتوانسته و نخواهد توانست مانع پیشرفت جمهوری اسلامی 
ایران شود. برای همین است که سعی در ناامیدکردن مردم 
دارد و تلاش خود را می  کند تا پشتوانه مردمی را از انقلاب 

اسلامی بگیرد .

  محسن رضایی دیروز با اشاره به اینکه مساله یادگیری 
مداوم همیشه جز اولویت های سپاه بوده است، ادامه 
داد: سازمان سپاه اولین سازمان یادگیرنده در نظام 
جمهوری اسلامی است. از راس نظام که حضرت امام 
بوده تا تک تیرانداز زمان جنگ یکپارچگی داشتند. بنده 
اصطلاحی به عنوان میز کالبدشکافی دارم و به این معنی 
است که می شود از یک جوان 1۸ ساله که جنگ هم 
نرفته ظرف سه سال نه رزمنده بلکه ژنرال قوی بسازیم. 
مکانسیم آن هم به این صورت است که آدم ها از خودشان 
به خودشان یاد می دهند و بعد ها به دیگران هم انتقال 
می دهند و هر اتفاقی در زندگی می افتد آن را به کلاس 

آموزشی تبدیل می کند. 

  شبکه های مجازی فیلتر است و به همین دلیل برخی اقدام 
به استفاده از فیلترشکن می کنند. احد آزادی خواه، نماینده 
ملایر می گوید: فیلتر شبکه های اجتماعی و سپس استفاده از 
آن، فعلا مصداق مجرمانه نیست. بنده این را از دوستان حوزه 
قضائی پرسیدم و آنها گفتند که این موضوع به عنوان یک 
مصداق مجرمانه، هنوز تعریف نشده است، اگرچه ممنوعیت 
دارد. وی افزود: یک جاهایی به شما می گویند ورود ممنوع، 
ولی معنی اش این نیست که اگر وارد شدید، پلیس باید شما 
را بگیرد و به شکل یک مجرم، شما را راهی زندان کند. بنده 
در مدت زمانی که اینستاگرام فیلتر بوده، دو، سه مرحله از 
آن استفاده کردم و حدود 400 تا 500 بازدید هم از صفحه 

من شد.

 استفاده از
  فیلترشکن ممنوع است 

اما جرم نیست


